
 PROTOKÓŁ Nr XXVI/10 
  Z SESJI RADY GMINY OSTROWICE  

W DNIU  19.02.2010 r. 
 

Punkt 1. Otwarcie sesji, powitanie i stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Bany otworzył XXVI Sesję Rady Gminy 

 i po powitaniu radnych, sołtysów i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności  w Sesji  uczestniczy    
15 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – listy 
obecności radnych stanowią załącznik nr:  1, 2 i 3   do niniejszego protokołu. Ponadto w Sesji 
uczestniczyli:  Wójt Gminy, Sekretarz Gminy i Skarbnik Gminy oraz  pracownicy Urzędu.  
 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Roman Bany przedstawił porządek obrad XXVI  Sesji, który przedstawiał 

się następująco: 
  1.   Otwarcie sesji, powitanie i stwierdzenie quorum. 
  2.   Przedstawienie porządku obrad. 
  3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
  4    Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami. 
  5.   Informacja z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
  6.   Pytania i wnioski 
  7.    Podjęcie uchwały  w sprawie: 

1. zmian w budżecie gminy na 2010 rok; 

2. uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Gminy Ostrowice; 

3. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Ostrowice; 

4. zbycia nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Ostrowice; 

5. zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Przytoń na lata 2010 – 2017”. 

8.  Wolne głosy, komunikaty. 
9.  Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący poinformował, że na wniosek Wójta Gminy proponuje zmianę porządku obrad 
 i wprowadzenie w pkt 7 jeszcze jednej uchwały: w sprawie zamiany udziału w nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Ostrowice oraz  rozpatrzenie uchwały 
 w dodatkowym punkcie 7/ 6. 

Radni nie wnieśli innych propozycji zmian w  porządku obrad. 

Głosowanie nad zmianą w porządku obrad przedstawia się następująco: 
Za przyjęciem zmiany porządku obrad głosowało 15  radnych (jednogłośnie). 
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził przyjęcie zmienionego porządku obrad. 
 
 

Punkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu 
radnych w biurze Rady Gminy i radni nie wnieśli do niego uwag, w związku z czym zaproponował 
przyjęcie protokołu bez odczytywania. 
Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji bez odczytywania głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie protokołu z Sesji XXV, która odbyła się  
30.12.2009 r., bez odczytywania. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie protokołu  
z poprzedniej sesji bez odczytywania. 
  

  Punkt  5. Informacja z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy Wacław Micewski przedstawił informację ze swojej działalności w okresie między 
sesjami.  

Wójt Gminy poinformował, że: 
- odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnego OSP, na którym budżet na 2010 r. ustalono terminy 
zebrań sprawozdawczych, omówiono sprawy bieżące, spośród planowanych zebrań odbyło się 
zebranie jednostki OSP Ostrowice; 
- uczestniczył w spotkaniu noworocznym wojewody marszałka z biskupem diecezji koszalińsko – 
kołobrzeskiej z udziałem wójtów, burmistrzów; 
- przeprowadzono przetarg na remonty świetlic, finansowane z Odnowy wsi;  udział wzięło 13 firm, 
teraz procedura przetargowa jest oceniana przez Urząd Marszałkowski; 
- uczestniczył w posiedzeniu Kolegium RIO i uchwała dotycząca kredytu, podjęta na ostatniej sesji 
została utrzymana w mocy; 
- podpisał porozumienie z Agencją o przejęciu  gruntu pod kąpielisko w  Bolegorzynie; 
- odbyło się spotkanie w Złocieńcu odnośnie ścieżki rowerowej: Złocieniec deklaruje pomoc 
finansową w realizacji,  w uchwale ujęto ścieżkę w  WPI;  w zmianach w budżecie ujęto ścieżkę 
rowerową  do realizacji w przyszłym roku;  85% można uzyskać;  
- jakość wody w Ostrowicach powinna zacząć się poprawiać wymieniono złoże;  
- Gmina otrzymała II wezwanie do uzupełnień i poprawek  do PROW i w dzisiejszej uchwale 
budżetowej zapisano koszt podatku  VAT w projekcie; 
- projekt dotyczący kanalizacji - I etap: przewidziano również  wodociąg Ostrowice; aktualnie  jakość 
wody się poprawia, bo złoże jest wymienione; wniosek z etapu I znalazł się na liście rezerwowej i 
Gmina otrzymała propozycję dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego  w wysokości 7,8 mln  
a przewidziane dofinansowanie wynosiło 9,8 mln. Gmina musiałaby oprócz udziału własnego 
zabezpieczyć jeszcze 2,8 mln.  W związku z tym propozycja Gminy jest taka, aby ograniczyć zakres 
robót towarzyszących np. wymiana chodników na nowe, nowy dach, ocieplenie w hydrofornii.  Efekty 
projektu zostały by zachowane.  Czekamy na odpowiedź z Urzędu Marszałkowskiego.  Marszałek jest 
przychylny propozycji, jednakże wymagałoby to zmian we wniosku, a te mogą być dokonane zgodnie 
z procedurami. Termin na odpowiedź Urzędu Marszałkowskiego jest do 15 marca. W związku z tym 
następna planowana sesja odbędzie się 15 marca, aby zrobić zmiany w budżecie, dotyczące tych 
środków. 
Jest zapewnienie z ZDP, że w przypadku wyłączenia warstwy ścieralnej chodnika to 50% dopłacą, 
 a  roboty towarzyszące z udziałem powiatu później zostaną wykonane.  
-przygotowujemy dokumenty na remont  świetlicy w Przytoniu;  jest przygotowywany projekt, stąd  
ujęcie tej pozycji  w zmianach w budżecie; 
- odbyło się zebranie Lokalnej Grupy Działania w sprawie finansowania małych projektów;  
- wykorzystanie studni SKR do zasilania samochodów pożarniczych:  zawarto porozumienie  
z Prezesem,  jeszcze tylko trzeba wykonać roboty elektryczne, łącze jest do poprawienia, bo woda się 
zanieczyszcza związkami żelaza,  jak strażacy korzystają.  Zostanie to zrealizowane, żeby nie było 
zagrożenia.  
 

5.   Informacja z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Roman Bany poinformował, że w okresie między sesjami Komisje Rady  

nie obradowały. Nikt z Przewodniczących Komisji nie zabrał głosu. 



 

Punkt. 6   Pytania i wnioski 
W punkcie pytania i wnioski głos zabrali: 

Pan Roman Kopeć (sołtys Ostrowic) – zapytał, co ze świetlicą w Ostrowicach? 

Pani Danuta Traczewska (mieszkanka Ostrowic) – zgłosiła, że droga powiatowa w stronę Gronowa 
jest zniszczona, są dziury. 

Bodnar Stanisław – dachy w budynkach są pokryte eternitem , czy są jakieś środki na zdjęcie 
eternitu? 

 Punkt 7.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie gminy na 2010 rok; 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Kamińska.  

Uchwała Nr XXVI/ 158 /10  w sprawie   zmian w budżecie gminy na 2010 rok; 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 

2) uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  

Problemów Alkoholowych Gminy Ostrowice; 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Janina Januszkiewicz.  

Uchwała Nr XXVI/159/10  w sprawie   uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Ostrowice; 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 

3) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Ostrowice; 

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Janina Januszkiewicz.  

Uchwała Nr XXVI/160/10  w sprawie   uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii Gminy Ostrowice; 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 



Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 

4) zbycia nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Ostrowice; 

Projekt uchwały przedstawił  Przewodniczący Rady Gminy Roman Bany.  

Uchwała Nr XXVI/ 161 /10  w sprawie   zbycia nieruchomości gruntowych stanowiących własność 
Gminy Ostrowice; 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 

5) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Przytoń na lata 2010 – 2017”. 

Projekt uchwały przedstawił  Przewodniczący Rady Gminy Roman Bany.  

Uchwała Nr XXVI/162/10  w sprawie   zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Przytoń na lata 
2010 – 2017”. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 

6) zamiany udziału w nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

 stanowiącej własność Gminy Ostrowice 

 

Projekt uchwały przedstawił  Przewodniczący Rady Gminy Roman Bany.  
Pan Wójt poinformował, że uchwała dotyczy nieruchomości położonej w miejscowości Borne. 
Następnie powiedział: „To budynek dwurodzinny, dawna rybakówka, gdzie po Pani Pierożek kupił 
Pan Tomczak mieszkanie, a  drugie mieszkanie jest  gminne ,w którym mieszkają Państwo Lutz. 
Geodeta podzielił nieruchomość na dwie działki przed sprzedażą,  po sprzedaży po Pani Pierożek jej 
udziały pozostały w dwóch działkach, również w udziale gminy pozostały w dwóch działkach.  Po 
zakupie przez Pana Tomczaka po Pani Pierożek teraz on ma udziały w tej działce, która jest po jego 
stronie i w działce  po drugiej stronie budynku. Ta zamiana doprowadzi do tego, że udziały po stronie 
Pana Tomczaka będą jego własnością,  a po stronie gminy  - gmina będzie właścicielem 
proporcjonalnie do udziałów w powierzchni mieszkania.  

Budynki gospodarcze:  będzie zapisana służebność,  czyli dostęp do budynków gospodarczych 
 i dostęp do drogi też będzie zapisany jako służebność.  Gminie to nie jest potrzebne. Z punktu 
widzenia Urzędu Gminy nie ma problemu ,ale z punktu widzenia osób, które tam mieszkają 
 i chciałyby się od siebie oddzielić wysokim murem,  to ważne jest oddzielenie tych nieruchomości, 
aby jeden drugiemu w życiu nie przeszkadzał, stąd nasza zgoda i propozycja do Państwa o podjęcie 
tej uchwały, aby ci co chcą,  mogli się od siebie odizolować.  My bierzemy większy udział, dlatego 
część tych kosztów na siebie bierzemy, bo bierzemy większy udział w nieruchomości. Tam jest 
współwłasność i  rozdzielenie spowoduje, że zlikwidujemy zarzewie konfliktów.” 



Uchwała Nr XXVI/ 163/10  w sprawie zamiany udziału w nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Ostrowice  

Głosowanie nad podjęciem uchwały przedstawia się następująco: 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
Przewodniczący Rady Roman Bany stwierdził podjęcie uchwały. Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu. 
 

Punkt 8.  Wolne głosy i komunikaty. 
W tym punkcie obrad głos zabrali: 

Radny Jerzy Grząśko: powiedział, że chciałby się dowiedzieć, jakie do tej pory gmina poniosła koszty 
odśnieżania dróg i czy zostanie coś w budżecie na remonty dróg gminnych. 

Radna Urszula Mroczek zapytała, czy w związku z remontem świetlicy w Dołgim przewidziano 
zabezpieczenie szamba? 

Pan Julian Kondzierski sołtys Przytonia zapytał o sprawę działki na boisko w Przytoniu i sprawę 
cieknącego szamba w Przytoniu. 

Pan Roman Kopeć sołtys Ostrowic zapytał,  kiedy jest przewidziany remont pawilonu w Ostrowicach 
 i wymiana dachu na wiacie, bo przecieka. 

Pani Jolanta Serafin sołtys Dołgiego zapytała, czy jest jakaś możliwość naprawy przystanku 
 i poprawienia chodników przy przystanku.  

Pani Bożena Kulicz sołtys Bolegorzyna poinformowała, że w Bolegorzynie zarejestrowano 
Stowarzyszenie Muzeum PGR w Bolegorzynie.  

Przewodniczący Rady Roman Bany poprosił o  przedstawienie Zarządu. 

Pani Bożena Kulicz poinformowała, że w skład zarządu weszli:  Prezes – Bożena Kulicz, wiceprezes Jan 
Błachuta, Skarbnik Elżbieta Cygiel, Sekretarzem Komisji Rewizyjnej jest Barbara Głowacka  
ze Złocieńcca oraz  Marlena Grabowska i Krystyna Żurek. Plan działania zostanie przedstawiony na 
następnej sesji. 
 
Radna Halina Radlińska zapytała, kiedy będzie następna sesja i zgłosiła wniosek o zaproszenie na 
następną sesję przedstawiciela ZDP. 
Przewodniczący Rady powiedział, że przewodniczący miał być dzisiaj, ale termin mu nie pasował, 
jednakże stwierdził, że pamięta, żeby Pana Kota zaprosić. 

Radna Urszula Mroczek zapytała, co będzie z szambem przy domu nr 13, przejętym od Agencji przez 
Gminę w Dołgim,  bo przecieka na ulicę a przejęła je gmina. 

Pani Jolanta Serafin sołtys Dołgiego zapytała, czy jest możliwość naprawy zadaszenia na przystanku 
we wsi, bo  dzieci dojeżdżają stamtąd,  a tam nie ma żadnego zadaszenia, a wiadomo, że jak czekają 
na autobus to pada, wieje itd.  

Radny  Jerzy Grząśko stwierdził, że  Gmina zrobi zadaszenie, ale niech wszystkie dzieci dojeżdżają  
do szkoły do Ostrowic. 

Radna Urszula Mroczek odpowiedziała, że dzieci zaczęły dojeżdżać do Nętna, niestety prawie  
za przyzwoleniem Urzędu Gminy, bo gmina nie zapewniła opiekuna. Ktoś musiał dzieci odbierać, 



rodziców nie stać, żeby dzieci przyjechać i odebrać. Rodzice tak zdecydowali, kiedy nie było opiekuna. 
Wątpliwe jest, żeby dzieci wróciły do Ostrowic. 

Krzysztof Wysoczański mieszkaniec Ostrowic powiedział, że przy jego posesji źle zrobiono chodnik 
 i teraz jest nierówno.  Nastąpiło podniesienie chodnika,  właściciele posesji zrobili dr enację, ale   
w stosunku do poprzedniego poziomu drogi podniesiono o 45 cm. Poszli łatwym sposobem, kładli nie 
zdejmując poprzedniej warstwy.  Jeżdżą ciężkie samochody i jak jest podniesione, to ma to wpływ na 
budynek.   

Radny Andrzej Szynal zapytał co z lustrem koło Urzędu? 

Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Koszalinie umorzyła 
postępowanie odnośnie stwierdzenia nieważności uchwały  XXIV/147/09 w sprawie wyrażenia zgody 
na sfinansowanie zobowiązań gminy poprzez przejęcie długu podjętej na sesji w dniu 18.12.2009 r. 
poinformował, że z pismem zapoznać się można w biurze rady.  

Przewodniczący Rady odczytał pismo Pana Wysoczańskiego w sprawie dowożenia dzieci, stanowiące 
załącznik do protokołu.  

Krzysztof Wysoczański powiedział: „przystanek powinien tam stać bez mojej walki;  20 po 6 one już 
muszą iść przez las, tak wygląda polepszenie warunków dowozu moich dzieci.  Za to moja córka 
dzisiaj płaci. Pisze pracę domową na kartce, dokończyła pracę w domu na kartce a nie w zeszycie  
i dostała jedynkę do zeszytu i do dziennika. Przykre jest to wypominanie przystanku. Jechałem za 
busem gminnym Pan Ryszard zawraca koło wieży. Będę wszystko robił, żeby dzieci zabrać ze szkoły w 
Ostrowicach. Dowóz zająłby 4 minuty.   

Pan Krzysztof Wysoczański zarzucił pogorszenie sytuacji jego dzieci na rzecz dowożenia dzieci  
z Toporzyka. Zarzucił Pani Elżbiecie Kozłowskiej niesprawiedliwe traktowanie córki i postawienie 
dwóch ocen negatywnych za wykonanie zadania  na kartce a nie w zeszycie. 

Pani Elżbieta Kozłowska Dyrektor Zespołu Szkół w Ostrowicach odpowiedziała następująco: „ nikogo 
nigdy w rozmowie nie potraktowałam ironicznie”.  Powiedziała, że wyprasza sobie takie insynuacje 
 i wyjaśniła że uczniowie znają zasady oceniania i  to jest sprawa do wyjaśnienia w szkole. 

Radna Halina Radlińska powiedziała, że oceny to są sprawy do załatwienia w szkole. Zapytała, czy 
gmina nie może tych parę metrów podwieźć tego dziecka i  że sama w takiej sytuacji  też bałaby się 
puścić dziecko przez las. 

Wójt Gminy Wacław Micewski odpowiedział, że to nie chodzi o to, czy może, czy nie może, czy 
zapłaci, czy nie zapłaci.  Chodzi o to, że 20 dzieci będzie czekało dłużej, żeby te dzieci powieźć pod 
sam dom. Zwrócił się do radnej Haliny Radlińskiej: „jak by Pani dziecko musiało czekać, to była by 
Pani zadowolona?”  Wójt Gminy dodał, że  nie zajmował się szczegółowo tą sprawą,  dostał 
informację taką, że inne dzieci musiałyby dłużej czekać.  Sprawdzi ile dzieci, gdzie i ile minut 
musiałyby czekać. Następnie dodał: „Proszę Państwa, każdy rodzić by tak chciał, żeby mu dziecko pod 
dom odwieźć. My musimy myśleć o wszystkich dzieciach,  nie o dwojgu.”  

Dyrektor Zespołu Szkół w Ostrowicach Elżbieta Kozłowska powiedziała, że jest nauczycielem z 
długim stażem, uczy wiele lat i wszyscy uczniowie znają doskonale zasady ,na jakich są oceniane. 
Córka Pana Wysoczańskiego również znała te zasady, ale nie zastosowała się i została odpowiednio 
oceniona.  Następnie zaprosiła Pana Wysoczańskiego do szkoły, aby tam tą sprawę załatwić.  Jeśli 
chodzi o dowóz dzieci: wszystkim dzieciom powinno się stworzyć jak najlepsze warunki bezpiecznego 
i dobrego dowozu.  Zwróciła uwagę, że  jesteśmy w takiej miejscowości, że istnieje grupa dzieci 
 z Dołgiego, Bornego, które mają jeszcze dalej. Dzieci powinny mieć zapewniony dojazd, jeżeli te  
dzieci będą dowożone do domu, to jest jeszcze wiele innych i powinny być równo traktowane. 



Przewodniczący Rady zapytał Wójta Gminy czy ta sprawa może zostać wyjaśniona pilnie, czy może 
być udzielona do poniedziałku lub wtorku odpowiedź pozytywna lub negatywna. 

Pan Krzysztof Wysoczański powiedział, że rezygnuje ze swojej prośby, bo teraz będzie dłużej w domu 
i sam zajmie się dziećmi, a chodziło o to, aby Rada zapoznała się z tą sprawą. Rezygnuje ze sprawy. 

Obrady opuścił Radny Jerzy Grząśko 

Przewodniczący Rady przedstawił pismo Pana Kazimierza Mroza skierowane do SKO w Koszalinie, 
przekazane Radzie do wiadomości, dotyczące rozpatrzonej na ostatniej Sesji skardze na Wójta oraz 
dotyczące wniosku o zamknięcie drogi 371. Odczytał także odpowiedź udzieloną przez SKO Panu 
Kazimierzowi Mrozowi. Poinformował, że pismo jest do zapoznania w Biurze Rady. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że odnośnie świetlicy w Ostrowicach, że została podjęta uchwała o sprzedaży.  
Propozycja wyszło od zebrania wiejskiego,  potencjalny nabywca wycofał się,  a część wydzierżawiono 
i umowa obowiązuje. 

Ponadto Wójt Gminy odniósł się do pytań i spraw zgłoszonych w następujący sposób: 

- na następną sesję zostanie zaproszony przedstawiciel ZDP; 
- na wiosnę zostanie postawiony kontener na odpady wielkogabarytowe; 
- eternit może być finansowany z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, z wyłączeniem 
założenia nowego dachu -  to koszt właściciela; 
- za odśnieżanie gmina poniosła koszt 25 tys. zł; 
 - szambo w Dołgim  - jeszcze nic nie wiadomo; 
 - w Przytoniu sprawa szamba zostanie załatwiona wiosną;  
 - stadion i pawilon  remont planowany jest wiosną z leadera;  
- chodnik koło przystanku Gmina wykona; 
- szambo w Dołgim od Agencji  - ma zostać  udzielona pomoc finansowa od agencji;  
- lustro:  Zarząd Dróg nie podał terminu realizacji, ponownie zostanie skierowane wystąpienie; 
- wiata na przystanku - też gmina wykona; 

 - kwestia postawienia wiaty przy świetlicy zostanie rozpatrzona;  

Radny Rady Powiatu Ireneusz Adamczyk poinformował, że powiat daje dotację na posadzenie 
drzewek i krzewów i Ostrowice napiszą wniosek. Poprosił o zgłoszenia od sołtysów, czy jest taka 
potrzeba w sołectwie. 

Punkt  9.  Zamknięcie Sesji. 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady Roman Bany podziękował za udział  
w Sesji oraz   zamknął XXVI Sesję Rady Gminy Ostrowice. 

  Protokolant         Przewodniczący Rady 

…………………………………                                             Roman Bany 

 


